
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 6/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 125/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος για την κατάργηση του 
ειδικού φόρου κατανάλωσης του πετρελαίου 
θέρμανσης. 
 

 
         Σήμερα 11 Μαρτίου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 7-3-2013 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού 
Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και 
του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  35 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 
4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 
7)Ε.Αρχοντάκη, 8)Π. Παυλίδης, 9)Τ. Χατζηαθανασίου, 
10)Λ.Πουλασουχίδης, 11)Κ. Βοργιαζίδης, 12)Ν. Μωυσιάδης, 
13)Χ.Κούτρας, 14)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 15)Χ. Γαϊτάνου, 
16)Π.Τσαπαρόπουλος, 17)Α. Καγκελίδης, 18)Μ. Παπαϊωάννου, 
19)Θ. Κορωνάς, 20)Β. Παπαδόπουλος, 21)Κ. Κουτσαντάς, 
22)Α.Νεστορόπουλος, 23)Α. Γκαμπέσης, 24)Κ. Κοστογλίδου, 
25)Α.Βασιάδης, 26)Β. Γιαννουλάκης, 27)Χ. Τσιούντας, 
28)Ε.Γουναράς, 29)Κ. Παναγιωτίδης, 30)Δ. Γκέκα, 
31)Α.Παπαδόπουλος, 32)Σ. Κουμτσίδης, 33)Ι. Σοφρόνωφ, 
34)Γ.Μελιόπουλος, 35)Ι.Αγγέλογλου. 

Β. Σταυροπούλου, Θ. Αγγελίνας, 
Κ.Συμεωνίδης, Γ. Κάκαρης, 
Λ.Τσαβδαρίδης, Γ. Σουμπέκας, 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Σ.Ασλάνογλου, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Ι. Λιάτσιου, Ι.Παπαδόπουλος, 
Ν.Αγγέλου. 

Κ.Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, 
Ε.Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, 
Χ.Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερησίας διάταξης συζήτηση αποχώρησαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης, Δ.Δάσκαλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 124/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Κ.Βοργιαζίδης, Ν.Μωυσιάδης, 
Α.Λαζαρίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 125/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ν.Τσιαμήτρος και προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Κουτσαντάς, 
Κ.Βοργιαζίδης, Κ.Παναγιωτίδης, Ν.Μωυσιάδης, Α.Βασιάδης. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 126/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α.Λαζαρίδης, Ν.Τσιαμήτρος. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 127/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Α.Βασιάδης, Π.Τσαπαρόπουλος, 
Γ.Μιχαηλίδης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 128/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Λαζαρίδης, Α.Νεστορόπουλος, Α.Γκαμπέσης και 
προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Γ.Μιχαηλίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 129/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ.Θεοδωρίδης, Β.Γιαννουλάκης, Χ.Κούτρας, 
Α.Παπαδόπουλος, Λ.Πουλασουχίδης και προσήλθαν οι κ.κ. Α.Λαζαρίδης, Α.Βασιάδης, Α.Νεστορόπουλος, Α.Γκαμπέσης, 
Π.Τσαπαρόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 131/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ.Τσιούντας, Α.Γκαμπέσης, Κ.Κοστογλίδου, 
Μ.Παπαϊωάννου. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 133/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Λ.Πουλασουχίδης, Χ.Κούτρας. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 136/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ και προσήλθε ο κ. 
Β.Γιαννουλάκης. 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στον αντιδήμαρχο Νικόλαο Μαυροκεφαλίδη, 
ο οποίος εξέθεσε στο σώμα τα εξής: 

Μαυροκεφαλίδης: Προτείνω τη συζήτηση και λήψη απόφασης εκτάκτως για την 
έκδοση ψηφίσματος για την κατάργηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης του πετρελαίου 
θέρμανσης. 

Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση του αντιδημάρχου Νικολάου 
Μαυροκεφαλίδη; 

Μέλη: Ναι. 
Στη συνέχεια, αφού συναίνεσε η Δήμαρχος και δέχθηκε ομόφωνα το συμβούλιο 

να συζητήσει και αποφασίσει για το παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην 
ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε ως κατεπείγον, ο πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα, 
εξέθεσε στο σώμα τα εξής: 

Το Δημοτικό Συμβούλιο ως Πολιτικό Σώμα Περιφερειακής Διακυβέρνησης και 
ως θεσμός έκφρασης της λαϊκής κυριαρχίας, όπως ορίζεται από το Σύνταγμα, 
διατρανώνει την αγωνία και τη διαμαρτυρία του προς τα όργανα της κεντρικής 
διακυβέρνησης, για την καθυστέρηση που δείχνουν στον επανακαθορισμό τους στο 
ζήτημα της τιμής του πετρελαίου θέρμανσης. 

Η κυβέρνηση αντί να πατάξει αμείλικτα τους λαθρεμπόρους καυσίμων επέλεξε 
την επιβολή του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρμανσης για να εξισώσει 
την τιμή του με το πετρέλαιο κίνησης, βυθίζοντας σε ενεργειακό χειμώνα εκατομμύρια 
πολιτών. 

Επιτείνεται ακόμη περισσότερο η οικονομική περιδίνηση πλατειών κοινωνικών 
στρωμάτων που βιώνουν επί πλέον και τον εφιάλτη της απειλής του υπέρτατου αγαθού 
της υγείας τους.  

Στο όνομα των οικονομικών δεσμεύσεων της κυβέρνησης, διακυβεύεται και το 
συνταγματικά κατοχυρωμένο υπέρτατο κοινωνικό αγαθό της υγείας. 

 
Τα αποτελέσματα πλέον γνωστά:  

 Η κατανάλωση πετρελαίου θέρμανσης μειώθηκε κατά 75%. 
 Αντί του ενός και πλέον δις € προσδοκόμενου φόρου, εισπράχτηκαν μόνο 

ολίγες δεκάδες εκατομμυρίων €. 
 Διασαλεύτηκε η συγκατοίκηση στις πολυκατοικίες. Αυτονομήθηκαν οι 

ένοικοι επιλέγοντας τις πιο πολλές φορές επικίνδυνους τρόπους 
θέρμανσης, πέρα από τα ασφαλή και τα νόμιμα, εγκαθιστώντας λέβητες σε 
βεράντες ή σε εσωτερικούς χώρους διαμερισμάτων, καυστήρες πέλετ σε 
βεράντες ή σε διαμερίσματα, κάθε είδους θερμαντικό πομπό έως και 
μαγκάλια, με κάθε είδους διαθέσιμη και προσφερόμενη καύσιμη ύλη. 

 Οι ενδεείς διαβιούν στο απόλυτο κρύο. 
 Οι επιστημονικές μετρήσεις δείχνουν εδώ και μήνες συναγερμό, με τον 

εφιάλτη των αέριων ρύπων δεκάδες φορές πέραν των επιτρεπτών ορίων. 
 Τα τζάκια σε τέσσερες ώρες λειτουργίας τους, να παράγουν ρίπους όσο 

μερικές χιλιάδες αυτοκινήτων στον ίδιο χρόνο. 
 Παρουσιάζονται προβλήματα υγείας σε ευαίσθητες ομάδες. 
 Επιβαρύνεται αθροιστικά η υγεία του γενικού πληθυσμού, με ότι αυτό 

συνεπάγεται. 
 Υποβαθμίστηκε η αισθητική του αστικού περιβάλλοντος. 
 Επειδή η προστασία του υπέρτατου αγαθού της δημόσιας αλλά και της 

ατομικής υγείας αποτελεί θεμελιώδη συνταγματική επιταγή και υπόθεση 
όλων μας. 

 Επειδή εξακολουθούμε να έχουμε αναλογικά περισσότερες ενεργειακές 
ανάγκες από τη Σουηδία ελλείψει εθνικής στρατηγικής ενεργειακής 



πολιτικής, δυναμικής και ευέλικτης στα θέματα εξοικονόμησης ενέργειας, 
για τους παραπάνω λόγους: 

Ζητούμε και απαιτούμε στο όνομα των πολιτών του Δήμου μας: 
 Την κατάργηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης πετρελαίου θέρμανσης. 
 Τη θέσπιση νέου στρατηγικού σχεδίου ενεργειακής πολιτικής. 
 Τη θέσπιση παραπέρα κινήτρων για την εξοικονόμηση ενέργειας. 
 Την ιδιαίτερη μέριμνα και προτεραιότητα στην κάλυψη των ενεργειακών 

αναγκών των ευπαθών κοινωνικών ομάδων. 
Και κάλεσε το συμβούλιο να αποφασίσει σχετικά. 
Γκαμπέσης: Θα ήθελα να προτείνω να γίνει μια μικρή προσθήκη, αν βέβαια μου 

το επιτρέπει ο κ. Μαυροκεφαλίδης. 
Είναι πολύ ενδιαφέροντα αυτά που κατέγραψε ο αντιδήμαρχος, αλλά θα ήθελα να 

προσθέσουμε σε αυτά που ζητούμε, τον καταλογισμό πολιτικών ευθυνών σε αυτούς που 
άστοχα μας ταλαιπώρησαν με το συγκεκριμένο μέτρο.  

Μελιόπουλος: Θα μπορούσατε να διευκρινίσετε κ.Μαυροκεφαλίδη ποιες ευπαθείς 
ομάδες εννοείτε; Γιατί σύμφωνα με τα γραφόμενα, αυτοί που εξυπηρετούνται από τις 
δομές του Δήμου είναι περίπου 470 άτομα. Αυτούς εννοείτε; 

Μαυροκεφαλίδης: Αυτοί που έχουν προβλήματα υγείας, οι ηλικιωμένοι κι οι 
ενδεείς. 

Μελιόπουλος: Όταν λέτε θέσπιση νέου στρατηγικού σχεδίου ενεργειακή 
πολιτικής, εννοείτε κάποιο κρατικό φορέα; 

Πρόεδρος: Κε Μαυροκεφαλίδη δέχεστε την προσθήκη του κ.Γκαμπέση; 
Μαυροκεφαλίδης: Βεβαίως. Δεν έχω καμία αντίρρηση, αρκεί να την αποδεχτεί 

και το Σώμα. 
Πρόεδρος: Συμφωνείτε με το σχέδιο ψηφίσματος, όπως διαμορφώνεται με την 

προσθήκη του κ.Γκαμπέση; 
Μέλη: Ναι  
Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Γ.Μελιόπουλος και Ι.Σοφρόνωφ. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το σχέδιο ψηφίσματος. 
2.- Την πρόταση του δημοτικού συμβούλου Α.Γκαμπέση. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει  
 

Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα 
που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 

Β) Κατά Πλειοψηφία:  
1)Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
Το Δημοτικό Συμβούλιο ως Πολιτικό Σώμα Περιφερειακής Διακυβέρνησης και 

ως θεσμός έκφρασης της λαϊκής κυριαρχίας, όπως ορίζεται από το Σύνταγμα, 
διατρανώνει την αγωνία και τη διαμαρτυρία του προς τα όργανα της κεντρικής 
διακυβέρνησης, για την καθυστέρηση που δείχνουν στον επανακαθορισμό τους στο 
ζήτημα της τιμής του πετρελαίου θέρμανσης. 

Η κυβέρνηση αντί να πατάξει αμείλικτα τους λαθρεμπόρους καυσίμων επέλεξε 
την επιβολή του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρμανσης για να εξισώσει 
την τιμή του με το πετρέλαιο κίνησης, βυθίζοντας σε ενεργειακό χειμώνα εκατομμύρια 
πολιτών. 

Επιτείνεται ακόμη περισσότερο η οικονομική περιδίνηση πλατειών κοινωνικών 
στρωμάτων που βιώνουν επί πλέον και τον εφιάλτη της απειλής του υπέρτατου αγαθού 
της υγείας τους.  

Στο όνομα των οικονομικών δεσμεύσεων της κυβέρνησης, διακυβεύεται και το 
συνταγματικά κατοχυρωμένο υπέρτατο κοινωνικό αγαθό της υγείας. 



 
Τα αποτελέσματα πλέον γνωστά:  

 Η κατανάλωση πετρελαίου θέρμανσης μειώθηκε κατά 75%. 
 Αντί του ενός και πλέον δις € προσδοκόμενου φόρου, εισπράχτηκαν μόνο 

ολίγες δεκάδες εκατομμυρίων €. 
 Διασαλεύτηκε η συγκατοίκηση στις πολυκατοικίες. Αυτονομήθηκαν οι 

ένοικοι επιλέγοντας τις πιο πολλές φορές επικίνδυνους τρόπους 
θέρμανσης, πέρα από τα ασφαλή και τα νόμιμα, εγκαθιστώντας λέβητες σε 
βεράντες ή σε εσωτερικούς χώρους διαμερισμάτων, καυστήρες πέλετ σε 
βεράντες ή σε διαμερίσματα, κάθε είδους θερμαντικό πομπό έως και 
μαγκάλια, με κάθε είδους διαθέσιμη και προσφερόμενη καύσιμη ύλη. 

 Οι ενδεείς διαβιούν στο απόλυτο κρύο. 
 Οι επιστημονικές μετρήσεις δείχνουν εδώ και μήνες συναγερμό, με τον 

εφιάλτη των αέριων ρύπων δεκάδες φορές πέραν των επιτρεπτών ορίων. 
 Τα τζάκια σε τέσσερες ώρες λειτουργίας τους, να παράγουν ρίπους όσο 

μερικές χιλιάδες αυτοκινήτων στον ίδιο χρόνο. 
 Παρουσιάζονται προβλήματα υγείας σε ευαίσθητες ομάδες. 
 Επιβαρύνεται αθροιστικά η υγεία του γενικού πληθυσμού, με ότι αυτό 

συνεπάγεται. 
 Υποβαθμίστηκε η αισθητική του αστικού περιβάλλοντος. 
 Επειδή η προστασία του υπέρτατου αγαθού της δημόσιας αλλά και της 

ατομικής υγείας αποτελεί θεμελιώδη συνταγματική επιταγή και υπόθεση 
όλων μας. 

 Επειδή εξακολουθούμε να έχουμε αναλογικά περισσότερες ενεργειακές 
ανάγκες από τη Σουηδία ελλείψει εθνικής στρατηγικής ενεργειακής 
πολιτικής, δυναμικής και ευέλικτης στα θέματα εξοικονόμησης ενέργειας, 
για τους παραπάνω λόγους: 

Ζητούμε και απαιτούμε στο όνομα των πολιτών του Δήμου μας: 
 Την κατάργηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης πετρελαίου θέρμανσης. 
 Τον καταλογισμό πολιτικών ευθυνών σε αυτούς που άστοχα μας 

ταλαιπώρησαν με το συγκεκριμένο μέτρο 
 Τη θέσπιση νέου στρατηγικού σχεδίου ενεργειακής πολιτικής. 
 Τη θέσπιση παραπέρα κινήτρων για την εξοικονόμηση ενέργειας. 
 Την ιδιαίτερη μέριμνα και προτεραιότητα στην κάλυψη των ενεργειακών 

αναγκών των ευπαθών κοινωνικών ομάδων. 
 
2) Το παρών ψήφισμα να κοινοποιηθεί στα: 
1.- Γραφείο Πρωθυπουργού. 
2.- Υπουργείο Οικονομικών. 
3.- Υπουργείο Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής. 
4.- Υπουργείο Εσωτερικών Δημόσιας Διοίκησης και Αποκέντρωσης. 
5.- Κ.Ε.Δ.Ε. 
6.- Τοπικά έντυπα και ηλεκτρονικά Μ.Μ.Ε. 
Να δημοσιευθεί στην ιστοσελίδα του Δήμου.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  125 / 2013 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Σ. Ασλάνογλου  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ι. Παπαδόπουλος  
Π. Παυλίδης  Ν. Αγγέλου  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Α. Παπαδόπουλος     
Σ.  Κουμτσίδης     
Α. Βασιάδης     
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  20-03-2013 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΥΡΟΚΕΦΑΛΙΔΗΣ 

Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  
  
  
  

 
 
 
 
 


